
Protokół Nr LXI/18 
z sesji Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 30 sierpnia 2018 roku 

 

Otwarcie obrad  – godz. 1511 

Zamknięcie obrad  – godz. 1748 

 

Ad. 1 

Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 
 
Ad. 2 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 14 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów, gości 
zaproszonych oraz lista pracowników Urzędu Miasta i Gminy stanowią załączniki do 
protokołu). 
 
Ad. 3 

Na sekretarza obrad Przewodniczący RM powołał radnego Pawła Wielgusa. 

Ad. 4 

Przewodniczący RM - zapytał czy radni mają uwagi do protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 
30 lipca 2018 roku.  
 
Nie wniesiono uwag do w/w protokołu i przystąpiono do głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 14 radnych:  za - 14     przeciw - 0         wstrzymało się - 0.  

 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - zapytał czy są uwagi i propozycje do dostarczonego radnym porządku 
obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - wniósł o wprowadzenie do proponowanego porządku obrad w pkt. 9 DRUKU NR 8 
tj.: projektu uchwały w sprawie udzielenia zgody na przyjęcie dofinansowania oraz realizację 
projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w m. Radków ul. Grunwaldzka, 
Leśna, Polna (etap V, VI, VII) - dodał, że projekt był złożony do NFOŚ, który po długiej drodze 
uzyskał akceptacje. Obecnie projekt jest na etapie wdrożeniowym i Gmina będzie aplikować o 
środki finansowe. Dofinansowanie projektu w założeniu będzie na poziomie 85% ale trwają 
negocjacje polegające na obronieniu swojego projektu poprzez udowodnienie odpowiednich 
preferencji w zakresie ochrony środowiska. Takie projekty udaje się obronić na poziomie 63%-
65% z NFOŚ, pozostałe fundusze to środki własne. Kosztorys za wykonanie kanalizacji 
sanitarnej opiewa na kwotę 5,5 mln a pozostałe środki należy pozyskać. Budowa sieci 
kanalizacyjnej przyczyni się do uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej na obszarze 
Gminy Radków oraz poprawi stan środowiska naturalnego. Umowa zostanie podpisana na 
przełomie września-października br. 
 
Przewodniczący RM poinformował o naniesionej autopoprawce do Druku Nr 7 tj.: projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok, która została omówiona na 
posiedzeniu Komisji RM. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem proponowanego porządku obrad z 
uwzględnieniem zmiany zgłoszonej przez Burmistrza: 



Głosowało 14 radnych:   za - 14    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
Przewodniczący RM z okazji inauguracji roku szkolnego 2018/2019 udzielił głosu 
poszczególnym dyrektorom placówek oświatowych z terenu Gminy Radków. 
 
D. Pawlicka - Dyrektor Integracyjnego Radkowskiego Zespołu Żłobków przedstawiła założenia 
funkcjonowania żłobka w roku szkolnym 2018/2019 (informacja stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
M. Kaleta Białas - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Ścinawce Dolnej 
przedstawiła założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2018/2019 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
M. Ciechanowicz - Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Wambierzycach 
przedstawiła założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2018/2019 (informacja 
stanowi załącznik do protokołu). 
 
R. Borkowski - Dyrektor Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce 
Średniej przedstawił założenia funkcjonowania zespołu w roku szkolnym 2018/2019 
(informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
D. Florczak - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Radkowie przedstawił założenia funkcjonowania 
zespołu w roku szkolnym 2018/2019 (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
O godz. 1536 liczba radnych zwiększyła się do 15 - w obradach sesji uczestniczyła r. B. 
Sobczyńska. 
 
A. Słabicka - Dyrektor Gminnego Przedszkola Publicznego z Oddziałami Integracyjnymi w 
Radkowie  przedstawiła założenia funkcjonowania przedszkola w roku szkolnym 2018/2019 
(informacja stanowi załącznik do protokołu).  
 
Cz. Jarzyńska - zapytała, jak będzie wyglądała współpraca z dyrektorami szkół. 
 
A. Słabicka - wyjaśniła, że stałe placówki mają swoich dyrektorów, który będzie również 
dyrektorem przedszkola. Do struktury szkoły wejdzie osoba, która wesprze dyrektora 
działaniami pedagogicznymi.  
 
L. Jagódka  - dokonała podsumowania przedstawionych informacji przez Dyrektorów 
placówek oświatowych (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Burmistrz - stwierdził, że w informacjach przedstawionych przez dyrektorów placówek 
oświatowych nie uwzględniono kwot wydatkowanych na utrzymanie oświaty. Następnie 
Burmistrz omówił realizowane inwestycje i prace remontowe oraz występujące potrzeby w 
placówkach oświatowych. Poinformował o trudnościach związanych z dowozem dzieci z 
powodu unieważnienia przetargu z uwagi na 20% wzrost kosztów dowozu. 
  
Burmistrz wraz z Kierownikiem Oświaty, Kultury i Sportu wszystkim dyrektorom placówek 
oświatowych wręczyli symboliczne statuetki oraz akty mianowania na stopień nauczyciela 
mianowanego dla: 

 Pani Urszuli Szpilowskiej nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Jarosława 

Iwaszkiewicza z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej. 



 Pani Sandry Jarosińskiej nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Jarosława 

Iwaszkiewicza z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 

 Pani Justyny Kochniarczyk nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Jarosława 

Iwaszkiewicza z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 

 Pani Izabeli Klimorowskiej nauczyciela Gminnego Przedszkola Publicznego z 

Oddziałami Integracyjnymi w Radkowie 

 Pani Eweliny Florczak nauczyciela Szkoły Podstawowej w Radkowie 

 Pani Joanny Tereszkiewicz nauczyciela Szkoły Podstawowej im. Jarosława 

Iwaszkiewicza z Oddziałami Integracyjnymi w Ścinawce Średniej 

 
O godz. 1611 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1628 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
  
Ad. 7 
 
Burmistrz - złożył sprawozdanie ze swoich prac w okresie międzysesyjnym za okres od 28 
lipca 2018 roku do 30 sierpnia 2018 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
Ad. 8 
 
Przewodniczący RM - poprosił Pana Jacek Krzyżanowskiego o złożenie informacji o stanie 
bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach organizacyjnych gminy. 
  
Jacek Krzyżanowski - Prezes Firmy Corso obsługujący UMiG i jednostki organizacyjne gminy 
w zakresie BHP - złożył informację o stanie bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach 
organizacyjnych gminy (informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionej informacji. 
Nikt z radnych nie miał pytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 9 
 
 
DRUK NR 1 w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 2 o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały.  
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 3 o zmianie uchwały w sprawie sieci prowadzonych przez Gminę Radków 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 4 w sprawie przystąpienia Gminy Radków do Porozumienia na rzecz realizacji 
projektu pn.: „Podróż w odkrywaniu tajemnic Gór Stołowych i miast skalistych” 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały.  
Przewodniczący RM -  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 



P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 5 w sprawie przystąpienia Gminy Radków do Porozumienia na rzecz realizacji 
projektu pn.: „Udostępnienie kulturowego i przyrodniczego dziedzictwa w dorzeczu 
Ścinawki” 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący RM -  poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Radków 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 



 
DRUK NR 7 w sprawie zmian w budżecie Gminy Radków na 2018 rok    
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytał projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały z naniesioną 
autopoprawką: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
 
DRUK NR 8 w sprawie udzielenia zgody na przyjęcie dofinansowania oraz realizację 
projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w m. Radków ul. 
Grunwaldzka, Leśna Polna (etap V,VI. VII)” 
 
Z-ca Przewodniczącego RM - odczytała projekt uchwały. 
Przewodniczący RM - poprosił o przedstawienie opinii Komisji RM w sprawie przedmiotowego 
projektu uchwały. 
 
B. Kopalko - Komisja Rewizyjna pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
P. Trybus - Komisja Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
K. Przybycień - Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
R. Markowicz - Komisja Spraw Gospodarczych i Rolnictwa pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. 
B. Sobczyńska - Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.  
J. Gorczycki - Komisja Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0       wstrzymało się - 0. 
 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie, aby pozytywnie ocenić stan bezpieczeństwa i 
higieny pracy w jednostkach organizacyjnych Gminy Radków.  
 
Przystąpiono do głosowania nad propozycją Przewodniczącego RM w sprawie pozytywnego 
przyjęcia informacji o stanie bezpieczeństwa i higieny pracy w jednostkach organizacyjnych 
gminy: 
 
Głosowało 15 radnych: za - 15    przeciw - 0     wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 10 



 
J. Gorczycki - zapytał, czy Gmina przystąpiła do projektu wymiany kotłów.  
 
Burmistrz - wyjaśnił, że Gmina przystąpiła do projektu lecz NFOŚ wycofał się z 
dofinansowania. Gmina wspólnie z gminami z terenu Ziemi Kłodzkiej przygotowała wspólny 
wniosek o dotację ze środków UE na wymianę kotłów opalanych paliwem stałym na bardziej 
przyjazny środowisku. Burmistrz poinformował, że w dniu jutrzejszym odbędzie się spotkanie 
w Kłodzku na którym ostateczne zostaną ustalone zasady przyznania dotacji. Burmistrz 
poinformował, że na stronie internetowej zamieszczono wstępną deklaracje udziału w 
projekcie, którą można złożyć w terminie do 23 września br.. Przewidziane dofinansowanie na 
ten cel to 20 tys. zł dla budynku jednorodzinnego i 10 tys. zł dla mieszkania w budynku 
wielorodzinnym, kwoty mogą ulec zmianie. Burmistrz po spotkaniu udzieli szczegółowych 
informacji. 
 
J. Gorczycki - zapytał czy kwota 10-20 tys. zł to kwota na jedno mieszkanie.  
 
Burmistrz -  wyjaśnił, że wymienione kwoty przewidziane są na jedno gospodarstwo domowe. 
 

        Ad. 11  

 Nie złożono. 

 
Ad. 12 
 
Nie było.  
 
 
Ad. 13 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął LXI sesję Rady Miejskiej w 
Radkowie. 
 
    
Protokołowała:        Przewodniczący RM  

    w Radkowie  
Lucyna Połowczuk                                         Stanisław Hajłasz 
 

 

 


